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                                               Skolebestyrelsen 

Referat  
Data om mødet 

 

Dato: 6. november 2024 

Kl. 19.00 – 21.00 

Personalerummet 

Rundvisning på skolen: 

Til forældrevalgte medlemmer af 

skolebestyrelsen. Der tilbydes en 

rundvisning på skolen kl. 18.15 – 18.45. 

Vi vil gerne have tilmelding, så skriv til 

Jakob Dalgas, hvis dette har interesse. 

 

Mødedeltagere:  

Birgitte Nørgaard 

Katja Jacobsen   

Louise Andersen 

Amanda Puggaard Friis (mødeleder) 

Jakob Matthias Bek Farholt 

Jan Richter Sander –  

Nick Myhre 

Mette Larsen 

Nina Holm Jensen  

Jakob Dalgas - skoleleder 

Karin Villumsen - souschef (referent) 

 

Elevrepræsentanter: 

Alberte Stenberg Holt 8B 

Josefine Bøgegaard Helsinghoff 8A 

 

Afbud: Birgitte Nørgaard, 

Josefine B. Helsinghoff (elevrådet) 

 

Pkt. Dagsorden:  Ansvarlig: 

1 Godkendelse af dagsorden og 

opfølgning fra sidste møde 

 

- Refleksioner fra ekstraordinært 

møde den 23. okt. 

- Kommunalt møde om 

skærmbrug i folkeskolen onsdag 

den 4. december kl. 18.30 – 

20.00 på Asgård Skole. 

- Ny skoleleder – hvad nu? 

 

Godkendt. 

 

Der er afholdt ekstraordinært 

bestyrelsesmøde d. 23/10 omkring skolens 

økonomi. Der er efterfølgende fremsendt 

redegørelse til forvaltningen underskrevet 

af formand og skoleleder.  

Skolens ledelse er indkaldt til møde med 

den konstituerede skolechef d. 21/11 

omkring økonomi.  

 

Deltagelse i møde 4/12 omkring 

skærmbrug. Fra Borup Skole deltager –  

Amanda og Nick fra bestyrelsen og 

skoleledelse.  

 

Ny skoleleder,  

Jakob har opsagt sin stilling med 

fratrædelse 31/01-25, sidste arbejdsdag er 

16/01.  

Drøftelse af ansættelsesproces. 

       2 Nyt fra elevrådet. 

Tilbagemelding om mobilfri skole sker 

under punkt 3. 

Eleverne ønsker frihed under ansvar, og 

foreslår at man fortsætter med ”mobil 

bevidst skole”.  

 

Man ønsker ikke at man skal aflevere 

mobiltelefonen. Særligt ikke i udskolingen.  

 

Forslag om justering af antal frikvarterer 

hvor der kan anvendes mobiltelefon. 

Mobilen anvendes hovedsageligt til sociale 

aktiviteter i frikvarterne.  
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Der er andre aktiviteter i skolen, og det er 

eleverne ved at opdage. 

 

Mobil telefon - Forslag: 

0.–5 kl. mobilforbud 

6. kl. mobil i et frikvarter om dagen  

7.-9.kl. mobil i to frikvarter pr. dag.  

 

Skærmbrug i skolen –  

der er ønske om færre forløb der afvikles på 

skærm og gennem portaler som Alinea og 

Gyldendal.   

3 Mobilbevidst skole – mobilfri skole 

 

Bilag 3 stk. 

Brev fra forældre i 4B 

Input fra Stine Hansen 

PP fra Sonni og Stine 

 

Drøftelse med henblik på at forberede 

beslutning. 

 

Skærmbrug i skolen 

”Skærmbrug i skolen” er som 

udgangspunkt noget andet end 

ordensregel om mobilbevidst/mobilfri 

skole. 

Under dette punkt drøfter 

skolebestyrelsen, hvordan man ønsker 

temaet ”skærmbrug i skolen” 

behandlet. 

 

Der stilles spørgsmål til hvorfor mobilen 

overhovedet er med i skole?  

Hvis man ønsker mobilfri skole, er der 

opfordring til at forældrene tager ansvaret 

for at mobilen ikke er med i skole.  

 

Drøftelse om indhold af ny ordensregel for 

mobiltelefon 

 

SFO- indskoling 

Er mobilfri. Dog er der udfordringer med 

Smartwatchs  

 

Klubben –  

Ved mobilfri klub vil en eventuel 

inddragelse kræve en medarbejdes 

arbejdstid for at håndtere ind- og ud 

låsning.  

 

Lærerne- et flertal af lærerne ønsker 

mobilfri skole.  

Lærerne har ikke et ønske om at skulle 

indsamle mobiltelefoner.  

 

I indskolingen er der en selvstændig 

udfordring med Smartwatchs. 

 

Særligt for udskolingen er det vigtigt at de 

regler der vedtages, kan håndteres af 

personalet.  

___________________________________ 

 

Punktet drøftet af bestyrelsen, uden at der 

er truffet en beslutning. Bestyrelsen er 

enige om, at der fortsat skal afsøges 

modeller, som kan være brugbare. 

 

Flg. pejlemærker kan uddrages af 

drøftelserne: 

 

Bestyrelsen ønsker at fremme et miljø 

blandt eleverne, hvor mobiltelefoner og 

skærme ikke er det vigtigste. 

 

Overvejelser: 

Bestyrelsen overvejer fx mobilfri skole fra 

0.-6.kl. Dette kunne suppleres af en 

beslutning om, at i udskolingen 7.-9.kl 

arbejdes der videre med mobilbevidst skole 

med yderligere restriktioner, f.eks. mobilfri 
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frikvarterer- uger- dage. 

Hvad skal være de præcise restriktioner? 

 

Temaet er drøftet med forskellige 

perspektiver.  

 

Der nedsættes en arbejdsgruppe der 

arbejder videre med at indsamle 

information og input fra elever, pædagoger 

og lærere. Udvalget kan også samle 

information fra forældre samt forskning og 

anbefalinger fra bl.a. 

Undervisningsministeriet.  

   

Arbejdsgruppen er: Louise, Nick, 

Alberte(elevrådet) og Nina, Mette (begge 

medarbejderrepræsentanter) 

 

Gruppen rapporterer tilbage til bestyrelsen 

på mødet d.20/01-25 

 

Skærmbrug i skolen er udsat til senere 

drøftelse. Temaet drøftes med lærerne.  

4 Orientering 

- Tilbagemelding fra fælles 

skolebestyrelsemøde i Køge 

Kommune 

- Andet 

Der er generelt udfordringer med  

- Rengøring, særligt toiletter 

- Renovering af skoler  

- Sagsbehandling af elevsager og 

inklusion.  

 

De fleste skoler har vedtager ”mobilfri” 

skole.  

 

Der er kommunalvalg 2025. Temaer til 

drøftelse:  

Bygninger, rengøring af skoler, 

vedligeholdelse, rekruttering og 

fastholdelse af personale.  

 

Drøftelse af hvordan man engagerer 

forældrene mere omkring skolen.  

 

Nick spørger om der kan afholdes møde for 

fællesbestyrelserne på Borup Skole. 

Det kan der.   

       5 Meddelelser  

 

Der afholdes skolefester i uge 47.  

6 Eventuelt 

Herunder punkter til kommende 

møder: 

- Skolebod 

- Inklusion 

- Folkeskolens kvalitetsprogram 

- Arbejdet med Skolestyrken, 

Trivselhandleplan og 

Antimobbestrategi 

Næste møde: 

 

Ny dato for bestyrelseskursus?  

Forslag om torsdag d. 27/9. 

Det undersøges om det er muligt.  

 

 

 


